

Title (en)
Mattress.

Title (de)
Matratze.

Title (fr)
Matelas.

Publication
EP 0510523 A1 19921028 (DE)

Application
EP 92106595 A 19920416

Priority
DE 9104934 U 19910423

Abstract (en)

The invention relates to a support mattress, in particular for hospital beds, consisting of foam material with several layers of the same or different specific density and different compression hardness. In this case, the lying surface (1) of the upper layer (2) is divided by longitudinal and transverse grooves {incisions} (3 and 4) into squares (10) of defined size depending on the loading of the body, and the lower surface of the first layer (2) has an undulating structure (12) which extends into a corresponding undulating structure (13) of the upper surface of a lower layer (11) and interacts therewith flexibly. The surface area of the squares (10) in the region of the head, back and buttocks zones of the lying surface (1) is greater than in the other regions in proportion to the surface loading by these parts of the body. The surface area of the squares (10) decreases starting from the central region up to the longitudinal edge region of the lying surface (1) and is larger once again in the outermost longitudinal edge region. The cross-sections of the grooves (3) bounding the squares are of rectangular and/or pear-shaped and/or droplet-shaped construction. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Lagerungsmatratze, insbesondere für Krankenhausbetten, bestehend aus Schaumstoff mit mehreren Lagen gleicher oder unterschiedlicher spezifischer Dichte und unterschiedlicher Stauchhärte. Hierbei ist die Liegefläche (1) der oberen Lage (2) durch Längs- und Quernuten {Einschnitte} (3 bzw. 4) in Quader (10) definierter, von der Körperbelastung abhängigen Größe aufgeteilt, und die untere Fläche der ersten Lage (2) weist eine Wellenstruktur (12) auf, die sich in eine entsprechende Wellenstruktur (13) der oberen Fläche einer unteren Lage (11) erstreckt und mit dieser elastisch zusammenwirkt. Die Oberfläche der Quader (10) im Kopf-, Rücken- und Gesäßzonenbereich der Liegefläche (1) ist proportional zur Flächenbelastung durch diese Körperteile größer als in den übrigen Bereichen. Die Oberfläche der Quader (10) nimmt ausgehend vom Zentralbereich zum Längs-Randbereich der Liegefläche (1) ab und ist im äußersten Längs-Randbereich wieder größer. Die Querschnitte der die Quader begrenzenden Nuten (3) sind rechteck-, und/oder birnen- und/oder tropfenförmig ausgebildet. <IMAGE>

IPC 1-7
A47C 27/15

IPC 8 full level
A47C 27/14 (2006.01); **A47C 27/15** (2006.01)

CPC (source: EP)
A47C 27/144 (2013.01); **A47C 27/146** (2013.01); **A47C 27/148** (2013.01); **A47C 27/15** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] AU 525013 A
- [Y] EP 0421272 A1 19910410 - METZELER SCHAUM GMBH [DE]
- [A] EP 0062915 A1 19821020 - METZELER SCHAUM GMBH [DE]

Cited by

MD3951C2; MD3586C2; GB2290959A; DE19919502C1; CN110381781A; GB2347346A; GB2347346B; EP2850976A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GR IT LI LU NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0510523 A1 19921028; EP 0510523 B1 19960619; AT E139423 T1 19960715; DE 59206594 D1 19960725; DE 9104934 U1 19911114;
DK 0510523 T3 19960826; FI 921773 A0 19920422; FI 921773 A 19921024; NO 921556 D0 19920422; NO 921556 L 19921026

DOCDB simple family (application)

EP 92106595 A 19920416; AT 92106595 T 19920416; DE 59206594 T 19920416; DE 9104934 U 19910423; DK 92106595 T 19920416;
FI 921773 A 19920422; NO 921556 A 19920422